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Besvarelse af spørgsmål 328 alm. del stillet af udvalget den 27. juni 

2024 efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Peter Skaarup 

(DD). 

 

Spørgsmål:  

Vil ministeren oplyse, om ministeren planlægger at iværksætte initiativer 

til at reducere sagsbehandlingstiden for klagesager i Miljø- og Fødevare-

klagenævnet? 

 

Svar:  

Miljø- og Fødevareklagenævnet sekretariatsbetjenes af Nævnenes Hus. 

Udviklingen i sagsbehandlingstiderne i Miljø- og Fødevareklagenævnet 

skal ses i lyset af, at Nævnenes Hus de seneste år har modtaget omkring 

30 pct. flere sager end i 2018, som var det niveau, der lå til grund for 

styrelsens bevilling med finansloven for 2021. 

  

Det har inden for de bevillingsmæssige rammer ikke været muligt at 

afgøre lige så mange sager, som Nævnenes Hus modtager. Derfor læg-

ger regeringen med finanslovsforslaget for 2025 op til at forhøje bevil-

lingen til Nævnenes Hus med 15 mio. kr. i 2025 med henblik på bl.a. at 

styrke sagsbehandlingen i Miljø- og Fødevareklagenævnet.  

 

Nævnenes Hus følger udviklingen i sagsbehandlingstiderne tæt og over-

vejer løbende initiativer, som kan hjælpe med at nedbringe sagsbehand-

lingstiderne i bl.a. Miljø- og Fødevareklagenævnet. Rigsrevisionen har 

tidligere konkluderet, at Nævnenes Hus har forbedret produktiviteten i 

styrelsens sagsbehandling betydeligt i forhold til niveauet før styrelsens 

etablering. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Morten Bødskov 
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